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Zápis z 5. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/239269/2021 
 
konaného 16. 6. 2021 od 14.00 hodin v Posluchárně C 
 
Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva (připojena online), Mgr. Brokešová 
Jana, doc. Červený Lukáš, Fecske Peter (připojen online, část zasedání), Hanusová Anna, dr. 
Hošťálková Anna (část zasedání), Mgr. Horáček Ondřej (připojen online), Jan Tomáš, Mgr. 
Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad, doc. Krátký Martin, doc. Kučera Radim, dr. 
Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav, Mišík Jakub, Rataj Jan (připojen online, část 
zasedání), doc. Siatka Tomáš, doc. Šatínský Dalibor, dr. Vraníková Barbora, prof. Zimčík Petr 
Vedení fakulty: prof. Šimůnek Tomáš, prof. Doležal Martin, prof. Nachtigal Petr, doc. Roh 
Jaroslav, prof. Solich Petr, prof. Štaud František, Ing. Vlčková Lenka 
 
Sekretářka Akademického senátu: Bc. Štěpánová Dana 
 
Hosté: Ing. Klik Stanislav, Ing. Kubíček Vladimír, Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie, 
prof. Trejtnar František 
 
Omluveni: doc. Malý Josef, Bc. Ocelková Anna  
 
 
 
Navržený program: 
 

1. Zahájení  

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Schválení strategického záměru FaF UK pro období 2021–2025 

6. Projednání podmínek pro přijetí ke studiu do bakalářského, magisterského a 

navazujícího magisterského studijního programu pro akademický rok 2022/2023 

7. Projednání podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2022/2023 v anglickém 

jazyce 

8. Projednání změny Pravidel pro organizaci studia na FaF UK 

9. Návrh na zřízení pracoviště Vivárium jako nového střediska FaF UK k 1. 1. 2022 

10. Schválení výroční zprávy o činnosti FaF UK za rok 2020 
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11. Schválení výroční zprávy o hospodaření FaF UK za rok 2020 

12. Schválení rozvahy příjmů a výdajů FaF UK na rok 2021 

13. Projednání úpravy mzdových tarifů od 1. 7. 2021 

14. Vyhlášení volby děkana FaF UK pro funkční období 1. 2. 2022 – 31. 1. 2026 

15. Různé 

 
1. Zahájení 
 
5. zasedání AS FaF UK začalo ve 14.00 hod. v prezenční formě v Posluchárně C. Předseda AS 
FaF UK prof. Petr Zimčík přivítal vedení fakulty, senátory a pozvané hosty. Skrutátory byli 
určeni a tichým souhlasem schváleni Jan Tomáš a Mišík Jakub. Průběh zasedání AS FaF UK 
zapsala sekretářka senátu Bc. Štěpánová Dana. 
 
 
2. Schválení programu 
 
Senátoři s předstihem obdrželi pozvánku a program 5. zasedání AS FaF UK. K navrženému 
programu nebyly vzneseny žádné připomínky a náměty, nikdo ze senátorů nepožádal 
o doplnění programu, proto předseda senátu prof. Zimčík vyzval senátory k hlasování o jeho 
schválení.  
Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se)  
Závěr: AS FaF UK schválil program 5. zasedání AS FaF UK. 
 
Po odsouhlasení programu 5. zasedání AS FaF, předseda senátu prof. Zimčík osobně 
poděkoval a předal drobný dárek jednomu z hostů dnešního zasedání - Ing. Vladimíru 
Kubíčkovi, končícímu dlouholetému zástupci AS FaF v AS UK. 
Poté se se přistoupilo k dalšímu bodu schváleného programu. 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
 
prof. Šimůnek /děkan fakulty/: 

• Covid-19: Situace se výrazně zlepšuje a stabilizuje. Na FaF nebyl několik týdnů 

zaznamenán žádný nový případ nemoci. Od 1. 7. 2021 končí povinnost testování 

zaměstnanců a studentů. Prof. Šimůnek apeloval na to, aby se všichni zaměstnanci i 

studenti, kteří nemají žádné závažné důvody, nechali očkovat. Bylo zpřístupněno 

očkování i pro samoplátce, kteří se mohou nechat očkovat ve FN HK za 810 Kč. Prof. 

Šimůnek poděkoval všem, kteří se podíleli na zvládnutí covidové situace na FaF, 

zvláště poděkoval Peterovi Fecskemu, který pomohl zajistit podmínky testování na 

FaF UK, které ale nakonec realizováno nebylo. Zaměstnanci a studenti FaF mohli být 

testováni ve Výukovém centru FN HK. 

• MEPHARED (M2): Probíhá projektování dokumentace pro stavební povolení. Bogle 

Architects dodali „hrubopis“, tzn. zatím neoficiální verzi této dokumentace. Nyní 

budou s touto verzí seznámena všechna pracoviště, která mohou vyjádřit svoje výtky 

a připomínky. Připravují se žádosti o dotace. Na rektorátu je naše vlastní žádost o 

ministerskou dotaci na centrální budovu. Stále čekáme, jestli Evropská komise schválí 

(a kdy) Národní plán obnovy, který schválila Vláda ČR. Pokud schválen bude, můžeme 
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potom požádat o hlavní dotaci na tzv. „budovu fakult“ (FaF UK a LF UK). Stále není 

s rektorátem dořešeno financování, podíl fakult versus univerzita jako celek. 

• Proběhlo výběrové řízení na vedoucí SVKI, které vyhrála pověřená vedoucí Mgr. Šárka 

Handlová, která nyní bude v práci pokračovat jako řádná vedoucí tohoto střediska. 

• Případ „Feri“/Problematika sexuálního zneužívání: Problematika byla projednána na 

kolegiu děkana. Na FaF bude ustanoven fakultní „ombudsman“. Půjde o 

důvěryhodnou, spolehlivou osobu, na kterou se bude moci v případě potřeby, obrátit 

kdokoliv, kdo se bude cítit poškozen, např. sexuálním nátlakem, diskriminací kvůli 

barvě pleti, sexuální orientaci, etnicitě. Předběžně byla oslovena dr. Zděnka 

Kudláčková, která je nyní na FaF pověřenou osobou pro studenty se speciálními 

potřebami. Je to vystudovaná pedagožka s psychologickým zaměřením. Dr. 

Kudláčková s tímto novým pověřením předběžně souhlasila. Zatím čekáme na 

případné instrukce z rektorátu, co přesně by mělo být náplní činnosti „ombudsmana“. 

 

Pan děkan nakonec svého vystoupení popřál všem senátorům, zaměstnancům a studentům 
pěkné léto a prázdniny. 
 
Dotazy a odpovědi: 
Dr. Hošťálková se pana děkana zeptala, jestli se neuvažovalo o zmírnění nařízení o čerpání 
dovolených, kdy si akademičtí pracovníci mají do konce září vyčerpat 30 dní dovolené, ale 
zároveň se zkouškové období letního semestru prodloužilo do konce července. Dr. Hošťálková 
vyjádřila pochybnost, jestli se dovolená dá v tomto počtu dní do konce září vyčerpat. 
Prof. Šimůnek odpověděl, že kolegium děkana o tomto neuvažovalo. Letos je možnost, díky 
novele zákoníku práce, převádět část dovolené do dalšího kalendářního roku. K tomuto 
převodu dovolené musí být žádost, která musí být zdůvodněná. Prodloužení zkouškového 
období o červenec je důvodem případného převodu dovolené do dalšího roku. 
 
Místopředseda AS doc. Krátký navázal na téma fakultní „ombudsman“. Zmínil, že tuto 
osobu/instituci má velmi pěkně vyřešena Filozofická fakulta UP v Olomouci, včetně 
rozepsaného kompetenčního profilu a nastavených pravidel fungování. 
Prof. Šimůnek poděkoval za případnou inspiraci s tím, že zatím vyčkáme na případné 
informace z Rektorátu UK.  
 
prof. Štaud: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Výuka: Připravují se promoce, připravují se stipendia pro nejlepší studenty FaF. Na 

červnovém zasedání Vědecké rady FaF UK byly schváleny studijní plány pro všechny 

studijní programy. Proběhl zápis studentů do studijního programu Farmacie. Bylo 

přijato 632 platných přihlášek ke studiu, jde o historické minimum. Na základě 

prospěchu bylo přijato 370 uchazečů o studium. Z tohoto počtu se zapsalo 93 

studentů. Přišlo 155 omluvenek. Nyní je třeba oslovit dalších 300 uchazečů o studium, 

aby se z nich aspoň 150 zapsalo ke studiu na FaF. Bude problém naplnit kvótu 300 

přijatých studentů.  

 
K informacím prof. Štauda nebyl vznesen žádný dotaz. 
 
prof. Nachtigal Petr: Studijní záležitosti /Zdravotnická bioanalytika, Laboratorní diagnostika  
ve zdravotnictví, Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, Pharmacy/ 



4 

• Anglická výuka: Proběhlo disciplinární řízení se studentkou, která podváděla při 

zkoušce. Studentka se přiznala. Byla podmínečně vyloučena ze studia. Všichni 

zahraniční studenti byli také upozorněni, že nemají podvádět s omluvenkami. Šlo o 

reakci na chování zahraničních studentů 2. ročníku, kteří se hromadě omlouvali a 

nechodili na praktická cvičení. Do budoucna byli upozorněni, že nebude umožněno 

výuku nahrazovat. 

• Přijímací zkoušky: Do studijního programu Farmacie je cílem přijmout 60 zahraničních 

studentů. Většina studentů by byla z Íránu, 15 uchazečů je z Jižní Koreje. 

V navazujícím magisterském studijním programu Pharmaceutical Sciences právě 

probíhají přijímací zkoušky. Do studijního programu Laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví v prezenční formě bylo přijato 168 přihlášek, z toho bylo přijato 98 

studentů bez přijímacího řízení. Z tohoto počtu se zapsalo 11 studentů. Dalších 45 

studentů bylo přijato prostřednictvím zápisových lístků. Celkem je nyní přijato 143 

studentů. Do kombinované formy studia se přijímací zkoušky nekonaly, bylo přijato 

52 přihlášek ke studiu. Do navazujícího magisterského oboru Bioanalytická 

laboratorní diagnostika ve zdravotnictví proběhlo prezenční kolo přijímacího řízení, 

v řádném i náhradním termínu. Z 57 uchazečů bylo přijato 42, kteří měli 50 a více 

bodů a tím splnili podmínky pro zápis ke studiu.   

 

K informacím prof. Nachtigala nebyl vznesen žádný dotaz. 
 
doc. Roh: Vědecká činnost, doktorské studium, transfer technologií 

• Doktorské studium: Vědecká rada schválila nová doporučení pro obhajoby 

disertačních prací a organizaci doktorského studia. VR nadále nedoporučuje uznávat 

publikace v Q4 jako vhodný podklad pro obhajobu disertační práce. Pro oblast sociální 

a klinické farmacie platí i nadále určité výjimky. Vědecká rada zmírnila požadavek pro 

získání titulu Ph.D. na základě jedné excelentní publikace, kde bylo třeba mít aspoň IF 

5 nebo zařazení v prvním decilu. Nyní postačuje jedna prvoautorská experimentální 

publikace, která je plně v Q1. Je plánována schůzka s doktorandy, kde budou 

seznámeni s těmito změnami. 

• Progres: Díky dobrému výsledku a ohodnocení vědy stupněm B+ bylo přislíbeno 10% 

navýšení rozpočtu všem skupinám.  

• Cooperatio: Pokračují administrativní přípravné kroky. Všech 5 děkanů lékařských 

fakult a děkan FaF prof. Šimůnek schválili nominaci nové koordinační rady. Za naši 

fakultu byli nominováni všichni interní členové současné vědecké rady, tedy 19 členů 

- zástupců FaF, a dalších 9 členů, zástupců lékařských fakult. Nyní se čeká na schválení 

vědeckou radou UK.   

 

Dotazy a odpovědi: 
Místopředseda AS doc. Krátký se zeptal, jestli se pro účel získání titulu Ph.D. posuzuje 
publikace v Q1 podle AIS, nebo IF, nebo zda je to jedno? 
Doc. Roh odpověděl, že by se mělo jednat o „poctivé” Q1 (tj. počítáno jak v IF, tak v AIS). 
S doktorandy toto ještě bude diskutováno a dovysvětlí se jim, co je IF a AIS. I mezi školiteli 
bývá v tomto označení zmatek. 
 

 



5 

prof. Doležal: Vnější a mezinárodní vztahy fakulty 

• Plánuje se účast Farmaceutické fakulty na akci Týden vědy v termínu 7. – 11. 11. 2021. 

• V akademickém roce 2021/2022 připravujeme 5 termínů pro dny otevřených dveří a 

navazující jednodenní juniorskou univerzitu. 2 termíny budou prezenční (11. 11. 2021 

a 8. 1. 2022), 3 termíny (20. 10. 2021, 8. 12. 2021 a 2. 2. 2022) budou online formou. 

Budeme aktualizovat i virtuální prohlídku fakulty. 

• Od 3. 6. do 30. 6. 2021 probíhá v Galerii Na Mostě výstava Střípky hradecké 

architektury minulých let. V pondělí 14. 6. 2021 od 16 hod proběhla beseda 

s architekty Jiřím Zídkou ml. a Karlem Schmiedem ml. 

• Mezinárodní mobilita se opět začíná rozvíjet, je třeba sledovat aktuální 

protiepidemická opatření v cílových zemích a nutnost případné karantény po návratu 

do ČR. 

K informacím prof. Doležala nebyl vznesen žádný dotaz. 

 
prof. Solich: Vnitřní záležitosti, evropské projekty a strategický rozvoj fakulty 

• Soutěž AZV: Byly podány nové projekty. 

• Evropské projekty: Koncem února 2021 byly předány na MŠMT půlroční monitorovací 

zprávy ze všech velkých evropských projektů. Byla podána a schválena žádost o 

přesun finančních prostředků/vícenákladů z investic k proběhlé rekonstrukci 

posluchárny C. Náklady na její rekonstrukci byly vyšší, než se původně plánovalo. 

V celouniverzitní projektu Mobilita, který končí v roce 2022, nám byly přiděleny tři 

stáže v délce trvání 3 až 9 měsíců. S ročním oddálením kvůli Covid-19 a omezenému 

cestování se teprve nyní realizují výběrová řízení na příjezdy mezinárodních postdoků 

na FaF. 

• MŠMT schválilo Strategický  záměr Univerzity Karlovy 2021-2025. 

 

 

Dotazy a odpovědi: 
Dr. Kudláčková se prof. Solicha zeptala, proč byly náklady na rekonstrukci posluchárny C vyšší 
a o kolik? 
Prof. Solich předal slovo tajemnici p. Vlčkové, která odpověděla, že částka na rekonstrukci byla 
vyšší cca o 200 tis. Kč a šlo o vícenáklady spojené s rekonstrukcí stropu posluchárny C, kdy se 
objevilo více technických problémů a komplikací. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/:  
Ekonomické, provozní a správní záležitosti 

• Byl nainstalován výdejník na kvalitní pitnou vodu, která je k dispozici zdarma 

zaměstnancům i studentů FaF. 

• Nový způsob vyplácení příspěvku na stravování: Od 1. 7. 2021 přechází FaF na 

stravenkový paušál. Tzn. příspěvek na stravování v peněžní formě bude 

zaměstnancům poskytnut společně s výplatou mzdy poprvé za měsíc červenec 

(v srpnové výplatě). Finanční prostředky na stravenkové kartě bude nutné vyčerpat 

do konce roku 2021. 

• Úklid: Bylo vypsáno výběrové řízení na úklidové služby. Spokojenost se stávající 

úklidovou firmou nebyla v poslední době velká. Do 11. 6. 2021 mohly úklidové firmy 
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podávat svoje nabídky. Při výběru bude kladen důraz nejen na cenu, ale i na kvalitu 

úklidu. Jde o poměr 80% cena a 20% kvalita. Přišlo 8 nabídek.  

• Sběr informací – chemikálie, drobný hmotný majetek: Část nakupovaných chemikálií 

a DHM, jde o cca 20 %, se nakupuje přes dynamický nákupní systém. Většina 

chemikálií, cca 80 % nakupovaných položek se nakupuje volně. Sběrem dat o 

nákupech se zmapuje situace a zjistí se, jaký materiál se na katedrách nejvíce 

nakupuje pro potřeby výuky a výzkumu. Na základě zjištěných údajů by se mohla 

rozšířit nabídka skladu, popř. by se připravila rámcová smlouva pro nákup tohoto 

materiálu.   

 

K informacím Ing. Vlčkové nebyl vznesen žádný dotaz. Proto předseda AS prof. Zimčík vyzval 
zúčastněné k případným dotazům na vedení fakulty. 
 
Senátor Jan se zeptal na zahájení a ukončení studia na FaF. Požádal vedení, jestli by se dalo 
zapisování studentů nějakým způsobem, pro příští zápis v roce 2022, zautomatizovat? Dále 
senátor Jan upozornil na již dříve zmiňovaný problém, že okamžikem obhájení DP a vykonání 
státní závěrečné zkoušky se studentům uzavře přístup do intranetu a studijního e-mailu. Kvůli 
tomu si nemohou ani vytisknout lístek k ukončení studia. 
 
Jan Rataj se zeptal Ing. Vlčkové, v jakém stadiu je projekt výstavby kolárny u VŠ Kolejí Na Kotli. 
Ing. Vlčková zmínila, že je s kvestorem UK v kontaktu, o našem požadavku ví, ale v současné 
době je prioritním problémem havarijní stav střechy na budově Kolejí a menz.  
 
Doc. Boušová měla dotaz na tajemnici Ing. Vlčkovou, do kdy se musí vyčerpat finanční zůstatky 
na stravenkových kartách. 
Ing. Vlčková odpověděla, že zůstatky na stravenkových kartách se musí vyčerpat do konce 
roku 2021. Prázdná stravenková karta se nemusí vracet. 
 
Předseda AS FaF prof. Zimčík poděkoval všem členům vedení Farmaceutické fakulty za sdělení 
a předané informace. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal tichým souhlasem na vědomí informace od vedení fakulty. 
 
 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
 
Předseda AS FaF prof. Zimčík předal slovo prof. Trejtnarovi, členovi Ekonomické komise AS 
UK. 

• Mimořádný stav na UK byl prodloužen do 25. 6. 2021.  

• Byl přijat návrh rozpočtu UK, byl přijat rozpis příspěvků, Výroční zpráva o činnosti za 

rok 2020, Výroční zpráva o hospodaření UK za rok 2020, Bilanční zpráva o naplňování 

plánů realizace dlouhodobého strategického záměru. Byl přijat dodatek k vnitřnímu 

hodnocení UK.  

• Pokračují jednání o rozpočtu UK. 

• Pokračují jednání o elektronických informačních zdrojích a jejich financování. 
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• Počet letos podaných přihlášek ke studiu na UK činí 105 % přihlášek z loňského roku. 

Jen 3 fakulty (včetně naší) mají nižší počet přihlášek než v roce 2020. 

• Bude se připravovat tzv. protivlivový manuál, návod, jak se bránit proti vlivu různých 

cizích státních organizací apod. 

• Kurzy celoživotního vzdělávání a závěrečné práce v jejich rámci budou kontrolovány 

univerzitou, tedy stejným způsobem jako ostatní kvalifikační práce a budou ukládány 

v celouniverzitní síti. 

• Došlo k prodloužení certifikátu „HR Award“ o 3 roky. Pro granty Horizont bude tento 

certifikát povinný pro VŠ v rámci EU. 

• Společnost CUIP (Charles University Innovations Prague) s.r.o. - jde o organizaci, která 

komercionalizuje vědecké výsledky univerzity. O tyto služby je velký zájem na UK, 

proto CUIP s.r.o. požádal o investici na rozšíření svého stavu. AS UK schválil investici 

ve výši 3,5 mil. Kč na rok 2021. AS UK souhlasil s plánem transformace této společnosti 

na akciovou společnost.  

• Mimořádné zasedání Ekonomické komise AS UK, kde se projednával strategický plán 

Strategického fondu UK na podporu tvůrčí činnosti. Došlo se k závěru, že formováním 

tohoto fondu by se měl zabývat až nový rektor nebo rektorka UK. 

• Principy financování na rok 2022: Lékařské fakulty UK se domnívají, že stávající 

financování není výhodné pro lékařské fakulty a žádají změnu financování. 

 
Do diskuze se přihlásil doc. Červený, který sdělil, že i Rada vysokých škol je znepokojena 
plánováním rozpočtu VŠ na rok 2022.   
Prof. Trejtnar sdělil, že dlouhodobým vládním slibem bylo navyšování podílu rozpočtu VŠ, ale 
nedařilo se tento slib dodržet. Nyní bude rozpočet stejný nebo nižší než doposud.  
 
Předseda AS FaF poděkoval za sdělení. 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 
 
5. Schválení strategického záměru FaF UK pro období 2021–2025 

 
Senátoři a členové jednotlivých komisí AS dostali s předstihem podklady k tomuto bodu a 
mohli se k danému tématu vyjádřit. Drobné připomínky byly formálního charakteru. 
K tématu se vyjádřil prof. Šimůnek, který poděkoval za připomínky a podněty. Sdělil, že 
strategický záměr je zákonný koncepční dokument na pětileté období. UK svůj strategický 
záměr přijala na konci roku 2021. Jednotlivé fakulty UK obecný strategický záměr rozpracují 
na svůj strategický záměr a specifikují ho na svoje podmínky.  
Důležitý bod strategického plánu se týká lidí – zaměstnanců, studentů. Došlo ke změně a 
doplnění karierního řádu. Ve vědě došlo k odklonu od kvantity ke kvalitě. Je podporována 
internacionalizace ve vzdělávání. 
 
Dotazy a odpovědi: 
Místopředseda AS doc. Krátký se zeptal na předchozí Dlouhodobý plán FaF, jestli byl 
vyhodnocen a jestli jsou z vyhodnocení přístupné závěry? 
Prof. Šimůnek odpověděl, že formálně žádné vyhodnocení neproběhlo a písemné závěry z 
toho nejsou, neformálně však byly vzaty v úvahu při tvorbě nového záměru. 
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Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát projednal a schvaluje Strategický záměr Farmaceutické fakulty v 
Hradci Králové, Univerzity Karlovy, pro období 2021–2025.  
 
 
6. Projednání podmínek pro přijetí ke studiu do bakalářského, magisterského a 

navazujícího magisterského studijního programu pro akademický rok 2022/2023 
 
Slova se ujal prof. Štaud. Zmínil, že se setkal se členy studijní komise AS FaF, která neměla 
žádné zásadní připomínky k předloženému dokumentu. Došlo ke shodě, že se posune průměr 
z vysvědčení přijímaných studentů oboru Farmacie na hodnotu 1,5, aby byla rychlejší možnost 
uchazeče přijmout. Na podnět senátorů AS FaF bude možnost přijímat úspěšné řešitele 
krajských kol olympiád a SOČ.  
 
Dotazy a odpovědi žádné nebyly. 
Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 
2022/2023 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia, do 
bakalářského studijního programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční a 
kombinované formě studia a do navazujícího magisterského studijního programu 
Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň 
doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy  
k posouzení rektorem UK. 
 
 
7. Projednání podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 2022/2023 v anglickém 

jazyce 
 
K tématu se vyjádřil prof. Nachtigal, který sdělil, že od senátorů vzešla k tomuto tématu jedna 
připomínka, která bude zpracována. U magisterského programu se plánuje konání klasických 
přijímacích zkoušek, pokud to epidemiologická situace dovolí. Velká většina uchazečů, cca 
90 %, je z Jižní Koreje a z Íránu. V obou zemích jsou agentury, které by přijímací zkoušky 
zařídily. V případě potřeby, ve výjimečném případě, by se přijímací zkoušky mohly konat 
online. Ve studijním programu Pharmaceutical Sciences budou přijímací zkoušky ve formě 
online pohovorů a testů. 

 
 
Dotazy a odpovědi žádné nebyly. 
Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 
2022/2023 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia v 
anglickém jazyce, navazujícího magisterského studijního programu Farmaceutické vědy v 
prezenční formě studia v anglickém jazyce a doporučuje jejich zadání do Studijního 
informačního systému Univerzity Karlovy a předložení k posouzení rektorovi UK. 
 
 
8. Projednání změny Pravidel pro organizaci studia na FaF UK 
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Členové Studijní i Legislativní komise AS FaF UK dostali s předstihem podklady k tomuto 
usnesení a mohli se k danému tématu vyjádřit. Obě komise doporučily tento dokument ke 
schválení. Předseda AS FaF prof. Zimčík předal slovo prof. Štaudovi, který sdělil, že se změnou 
akreditace a zavedením tzv. průběžných státnic se muselo přistoupit k určitým změnám 
v POSu, protože současný studijní a zkušební řád neumožňuje udělovat kredity za státní 
zkoušky. Jednotlivé změny byly konzultovány s garanty státnicových předmětů, se správním 
oddělením a právníky FaF. Studenti se daný státnicový předmět musí na zkoušku naučit ve 
stejném rozsahu a obsahu jako doposud. Místo jednoho zkoušejícího bude zkušební komise 
složena ze tří vyučujících. Specializace se na FaF přejmenovaly na zaměření. 
 
Předseda AS dal prostor k diskuzi. 
Místopředseda AS doc. Krátký ujistil plénum, že studenti můžou skládat průběžné státní 
zkoušky postupně, v pořadí, které si sami zvolí.  
Prof. Štaud doplnil, že jakmile budou mít studenti splněnu prerekvizitu, která je uvedena ve 
studijním plánu, mohou splnit i průběžnou státní zkoušku z daného předmětu. 
 
Dr. Vraníková se zeptala, jaké jsou prerekvizity ke státnicovým předmětům. 
Prof. Štaud odpověděl, že prerekvizity jsou schváleny VR FaF a jsou uvedeny v příloze 
schvalovaného dokumentu.  
 
Mgr. Kerda se zeptal na kapacity zkoušejících u průběžných státnic, kde budou současně tři 
vyučující.  
Prof. Štaud odpověděl, že ve zkušební komisi u průběžných státnic budou i učitelé přípravných 
disciplín, tedy nejen z katedry toho konkrétního státnicového předmětu. Proto by nemělo 
docházet k přetížení vyučujících státnicových předmětů a dále dojde k prohloubení 
spolupráce ve výuce. 
 
Předsedající dal hlasovat o usnesení. 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK projednal Změnu Pravidel pro organizaci studia na Farmaceutické fakultě v 
Hradci Králové a doporučuje její předložení k projednání Akademickému senátu Univerzity 
Karlovy. 
 
 
9. Návrh na zřízení pracoviště Vivárium jako nového střediska FaF UK k 1. 1. 2022 

 
Dokumenty měli členové Legislativní komise i senátoři k dispozici. Drobné připomínky byly 
formálního charakteru. K tématu se vyjádřil předkladatel prof. Šimůnek, který zodpověděl 
rovnou také dotazy vzešlé z LK. Představil vivárium jako pracoviště, které poskytuje podporu 
několika pracovištím na FaF. Především pak Katedře farmakologie a toxikologie, Katedře 
biologických a lékařských věd a Katedře biochemických věd. V poslední době je vivárium 
součástí Katedry farmakologie a toxikologie. Vivárium je výzkumné zařízení, prostředky na 
jeho provoz hradí Progres. Rada Progres došla k závěru, že by vivárium mělo mít svůj vlastní 
status, jako jiná oddělení na FaF, např. CIT, SVKI, BZLR, která poskytují servis a podporu jiným 
pracovištím na fakultě. Vedením vivária by byl pověřen od 1. 1. 2022 do konce ledna 2022 
PharmDr. Ivan Vokřál, Ph.D. Poté by o vedoucím vivária rozhodlo nové vedení FaF. Všichni 
stávající zaměstnanci vivária by přešli i do samostatně fungujícího střediska Vivárium. 
 
Další připomínky ani dotazy nebyly, mohlo dojít k hlasování o usnesení. 
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Hlasování: 18-0-1 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát FaF UK v souladu s § 27 odst. 1 písm. a) zákona o vysokých školách 
a článkem 4 odst. 2 Statutu FaF UK rozhodl na návrh děkana fakulty o zřízení střediska 
Vivárium (v anglické mutaci jako Animal Facility) jako samostatného pracoviště FaF UK ke dni 
1. 1. 2022. 
 
 
10. Schválení výroční zprávy o činnosti FaF UK za rok 2020 

 
Slova se ujal děkan prof. Šimůnek. Výroční zpráva je povinný dokument, který se dle zákona 
musí vytvořit. Rok 2020 byl náročný rok, prof. Šimůnek poděkoval všem zaměstnancům a 
studentům za činnost a práci pro fakultu. I přes všechny nesnáze v náročné covidové době 
fakulta fungovala dobře. Připomínky vzešlé z pléna AS, LK a EK byly s předstihem zapracovány 
či vysvětleny.  
 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti FaF 
UK za rok 2020. 
 
 
11. Schválení výroční zprávy o hospodaření FaF UK za rok 2020 
 
Tento bod byl projednán současně s bodem 12 (Schválení rozvahy příjmů a výdajů FaF UK na 
rok 2021). Ing. Vlčková sdělila, že i přes náročnou, covidem ovlivněnou dobu se FaF povedlo 
docílit v roce 2020 kladného hospodářského výsledku 1 mil. 109 tis. Kč. Vytvářel se Fond 
provozních prostředků. FaF hospodaří s dotací na studenty, na vědu, ale velký význam mají i 
prostředky z evropských projektů. Dotazy a připomínky vzešlé z EK byly písemně zodpovězeny 
či vypořádány s předstihem. 
 
Místopředseda AS doc. Krátký se zeptal Ing. Vlčkové, jestli byly k přípravě výročních zpráv 
využity externí subjekty ke zvýšení kvality a profesionalizace.  
Ing. Vlčková odpověděla, že těchto služeb bylo využito při tvorbě výroční zprávy o činnosti. 
Službu poskytl prof. Dršata a jeho manželka. Výroční zpráva o hospodaření byla zpracována 
bez pomoci externího subjektu. 
 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FaF UK za rok 2020. 
 
 
12. Schválení rozvahy příjmů a výdajů FaF UK na rok 2021 
 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil Rozvahu příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v 
Hradci Králové na rok 2021. 
 
13. Projednání úpravy mzdových tarifů od 1. 7. 2021 
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Slova se ujala Ing. Vlčková, která sdělila, že dle nařízení vlády jsme povinni dodržet povinnou 
a zaručenou minimální mzdu. Bylo připraveno nové opatření děkana, kde ve všech tarifních 
třídách a skupinách bylo navrženo navýšení mzdy cca o 5 %.  
 
Dotazy a odpovědi žádné nebyly. 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát bere na vědomí návrh opatření děkana – Pravidla pro stanovení 
mzdového tarifu. 
 
 
14. Vyhlášení volby děkana FaF UK pro funkční období 1. 2. 2022 – 31. 1. 2026 
 
Slova se ujal předseda AS prof. Zimčík, který řekl, že AS má jednou za 4 roky právo a povinnost 
zvolit nového děkana. Dále se k danému tématu vyjádřil místopředseda AS doc. Krátký. Volby 
na kandidáta děkana jsou vyhlašovány podle Jednacího řádu AS FaF, který stanovuje, aby se 
první kolo voleb konalo nejméně 90 dní před uplynutím konce předcházejícího funkčního 
období, které končí 31. 1. 2022. Volby se tak musí konat do konce října 2021. Návrh na funkci 
kandidáta děkana může podat jakýkoliv člen akademické obce a musí to být se souhlasem 
navrhovaného. S vyhlášením voleb děkana se určuje i volební komise. Volba děkana by 
proběhla na zasedání AS dne 20. 10. 2021. Volební akt musí probíhat prezenčně a bez 
možnosti zastoupení.  

 
Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK vyhlásil volby kandidáta na funkci děkana FaF UK pro funkční období 1. 2. 
2022 – 31. 1. 2026. Volba proběhne na říjnovém zasedání AS FaF UK (20. 10. 2021). 
 
S vyhlášením voleb děkana se určuje i volební komise. Předsednictvo AS oslovilo tři členy – 
PhDr. Zděnku Kudláčkovou, Ph.D., jako předsedkyni volební komise, doc. PharmDr. Ivu 
Boušovou, Ph.D., a Mgr. Ondřeje Horáčka, zástupce studentů. 
 
Hlasování: 16-0-3 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK ustanovil volební komisi pro volbu kandidáta na funkci děkana FaF UK pro 
funkční období 1. 2. 2012 – 31. 1. 2026 ve složení: PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D., doc. PharmDr. 
Iva Boušová, Ph.D., a Mgr. Ondřej Horáček. 
 
 
15. Různé 

 
Schválení zápisu ze 4. zasedání AS FaF UK ze dne 5. 5. 2021. 
Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil zápis ze 4. zasedání AS konaného dne 5. 5. 2021. 

 

• Kandidáti na rektora UK: Zatím kandidaturu oznámili dva kandidáti na funkci rektora 

UK – prof. PhDr. Michal Stehlík, Ph.D., z Filozofické fakulty UK a prof. MUDr. Milena 

Králíčková, Ph.D., z Lékařské fakulty v Plzni, v současné době prorektorka pro studijní 

záležitosti UK. Lhůta pro podávání dalších návrhů na kandidáty na funkci rektora končí 

22. 9. 2021.  

• Seznámení kandidátů na funkci rektora s celou akademickou obcí FaF UK proběhne 6. 

10. 2021 od 16 hod. v Posluchárně C.  
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• Havarijní stav Kolejí a menz, Na Kotli v HK: V rámci tohoto bodu představil senátor 

Tomáš Jan studentskou prezentaci o havarijní stavu kolejí Na Kotli. Převážně v bloku 

A4 již několik let protéká střecha. Voda protéká celou budovou až do suterénu. 

V bloku A3 dochází k častým haváriím teplé užitkové vody. Na všech čtyřech blocích 

KaM je i silně narušena fasáda. Jde o špatnou vizitku FaF UK a LF HK UK, do jakých 

prostor jsou studenti ubytováváni. Havarijní stav je opakovaně řešen. Už dvakrát byla 

vypsána veřejná zakázka, vždy bez zájmu případných uchazečů. Pokud nebude do září 

2021 vybrána žádná firma, která by opravu provedla (cena opravy by měla být 6 mil. 

bez DPH), tak se bude celý blok A4 uzavírat, jde asi o 280 lůžek. Dojde k závažnému 

kapacitnímu nedostatku lůžek, což je v rozporu s nařízením vlády o zvýšení 

ubytovacích kapacit studentů všeobecného lékařství o 15 %.  

 
Diskuze: 
Prof. Šimůnek sdělil, že o této havarijní situaci mluvil s kvestorem UK, který ví o závažnosti 
toho problému, a je snaha toto řešit. KaM UK uvolnily peníze, ale žádná stavební firma se do 
výběrového řízení nepřihlásila, zřejmě z důvodu nízké ceny zakázky, která případné zájemce 
odradila.   
 
Předsedající dal hlasovat o usnesení. 
Hlasování: 20-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové byl seznámen s aktuální 
situací ohledně neutěšeného technického a hygienického stavu Kolejí Na Kotli. Akademický 
senát FaF vyjadřuje znepokojení nad stavem studentských kolejí a dosavadním 
nedostatečným postupem ze strany vedení Kolejí a menz. Akademický senát FaF proto vyzývá 
vedení Kolejí a menz a další zodpovědné osoby k neprodlenému vyřešení situace. 

 

• Termíny zasedání AS FaF UK (pokud to bude možné, zasedání proběhne prezenční 

formou v posluchárně C): 21. 9. 2021 

20. 10. 2021 

Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK určil termíny následujících zasedání: 21. 9. 2021 a 20. 10. 2021 vždy ve 14:00. 
 

• Prázdninový režim AS FaF UK: Během letních prázdnin se AS FaF neschází. AS FaF UK 

pověřil na základě Jednacího řádu AS FaF UK předsednictvo AS usnášet se jménem 

senátu na období červenec-srpen 2021. Proti tomuto nebylo námitek, proto se 

přistoupilo k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-2 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK pověřuje předsednictvo AS FaF UK usnášet se jménem senátu na období 
červenec-srpen 2021. 
 

• Výjezdní zasedání AS FaF UK: Patejdlova bouda, rekreační zařízení UK, Špindlerův 

Mlýn, 8. – 10. 10. 2021. Půjde o neformální setkání bývalých a stávajících senátorů AS 

FaF. 

 
Předseda AS FaF otevřel diskuzi v bodu Různé: 
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Doc. Červený sdělil zprávy z Rady VŠ. NKÚ měl výtky k financování vysokého školství. MŠMT 
vydalo k tomuto prohlášení, které vysvětlovalo určitá pochybení závěru NKÚ. Sněm Rady VŠ 
plně podpořil MŠMT.  
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 
 
Předseda senátu poděkoval všem za účast na 5. zasedání AS FaF UK, popřál všem zúčastněným 
pěkné prázdniny a připomněl termín dalšího zasedání, které proběhne 21. 9. 2021.  
 
5. zasedání AS FaF UK bylo předsedou prof. Zimčíkem ukončeno v 16:50 hodin. 
  
Zapsala: Bc. Štěpánová Dana 
 
Ověřili:  prof. PharmDr. Petr Zimčík, Ph.D. 

doc. PharmDr. Mgr. Krátký Martin, Ph.D. 
 
V Hradci Králové 16. června 2021.  
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Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 5. zasedání AS FaF UK dne 16. června 2021 

 
Usnesení 05-1: AS FaF UK schválil program 5. zasedání AS FaF UK.  
 
Usnesení 05-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  
 
Usnesení 05-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK.  
 
Usnesení 05-4: Akademický senát projednal a schvaluje Strategický záměr Farmaceutické fakulty 
v Hradci Králové, Univerzity Karlovy, pro období 2021–2025.  
 
Usnesení 05-5: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 
2022/2023 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia, do 
bakalářského studijního programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční a 
kombinované formě studia a do navazujícího magisterského studijního programu Bioanalytická 
laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň doporučuje jejich 
vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy k posouzení rektorem UK.  
 
Usnesení 05-6: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 
2022/2023 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia v anglickém 
jazyce, navazujícího magisterského studijního programu Farmaceutické vědy v prezenční formě 
studia v anglickém jazyce a doporučuje jejich zadání do Studijního informačního systému 
Univerzity Karlovy a předložení k posouzení rektorovi UK.  
 
Usnesení 05-7: AS FaF UK projednal Změnu Pravidel pro organizaci studia na Farmaceutické 

fakultě v Hradci Králové a doporučuje její předložení k projednání Akademickému senátu 

Univerzity Karlovy. 

 

Usnesení 05-8: Akademický senát FaF UK v souladu s § 27 odst. 1 písm. a) zákona o vysokých 
školách a článkem 4 odst. 2 Statutu FaF UK rozhodl na návrh děkana fakulty o zřízení střediska 
Vivárium (v anglické mutaci jako Animal Facility) jako samostatného pracoviště FaF UK ke dni 1. 1. 
2022.  
 
Usnesení 05-9: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK schvaluje Výroční zprávu o činnosti 
FaF UK za rok 2020.  
 
Usnesení 05-10: AS FaF UK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FaF UK za rok 2020.  
 
Usnesení 05-11: AS FaF UK schválil Rozvahu příjmů a výdajů Farmaceutické fakulty Univerzity 
Karlovy v Hradci Králové na rok 2021.  
 
Usnesení 05-12: Akademický senát bere na vědomí návrh opatření děkana – Pravidla pro 
stanovení mzdového tarifu.  
 
Usnesení 05-13: AS FaF UK vyhlásil volby kandidáta na funkci děkana FaF UK pro funkční období 
1. 2. 2022 – 31. 1. 2026. Volba proběhne na říjnovém zasedání AS FaF UK (20. 10. 2021).  
 
Usnesení 05-14: AS FaF UK ustanovil volební komisi pro volbu kandidáta na funkci děkana FaF UK 
pro funkční období 1. 2. 2012 – 31. 1. 2026 ve složení: PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D., doc. 
PharmDr. Iva Boušová, Ph.D., a Mgr. Ondřej Horáček.  
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Usnesení 05-15: AS FaF UK schválil zápis ze 4. zasedání AS konaného dne 5. 5. 2021.  
 
Usnesení 05-16: Akademický senát Farmaceutické fakulty v Hradci Králové byl seznámen s 
aktuální situací ohledně neutěšeného technického a hygienického stavu Kolejí Na Kotli. 
Akademický senát FaF vyjadřuje znepokojení nad stavem studentských kolejí a dosavadním 
nedostatečným postupem ze strany vedení Kolejí a menz. Akademický senát FaF proto vyzývá 
vedení Kolejí a menz a další zodpovědné osoby k neprodlenému vyřešení situace.  
 
Usnesení 05-17: AS FaF UK určil termíny následujících zasedání: 21. 9. 2021 a 20. 10. 2021 vždy 
ve 14:00.  
 
Usnesení 05-18: AS FaF UK pověřuje předsednictvo AS FaF UK usnášet se jménem senátu na 
období červenec-srpen 2021.  
 
Usnesení 05-19: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

 
 
 
Zapsal: prof. PharmDr. Petr Zimčík, Ph.D. Ověřil: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 
 


